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Minulý mesiac v Banke: 
 

Ñ SA NARODILI  
 Matúš Valovič, Marek Maximilián Macejka, Klára Hužovičová  

 

ÿUZAVRELI SOBÁŠ 
Ing. Štefan Kubán a Daniela Macháčová,  

Lukáš Turňa a Diana Sixtová 
 

 ZOSLÁVILI ŽIVOTNÉ JUBILEUM 
50 rokov: Karel Wiecek, Ing. Dušan Kalavský, Ing, Dušan Bugan  

60 rokov: Marta Kopečná, Eva Brošová, Helena Bednárová,  
Ing. Ján Janok, Ing. Libor Strechay, Ivan Ilavský, Ludvik Broš 

70 rokov: Elena Vetríková, Dominik Jánoška   
 

Srdečne všetkým blahoželáme ! 

ÖODIŠLI Z NAŠICH RADOV 
 

Štefan Lipka, Eva Nyčová, Margita Serišová  

mr 

1. rad zľava:  
K. Čunčíková,  

M. Čárska,  
R. Vráblová,  

D. Svitek,  
S. Poláková,  
S. Gažová,  

E.  Poturnay 

2. rad zľava:  
A. Stolárik,  
F. Havlíček,  

T. Seepersad, 
E. Obhlídalová,  

F. Sova,  
R. Ročiak,  

triedna učiteľka  
PaedDr. D. Petláková  

Naši prváčikovia v školskom roku 2012/2013  

Päť rokov uplynulo od osláv 70. 
výročia základnej školy. V septembri 
opäť slávila svoje jubileum – 75. 
výročie.  
75 rokov v dejinách je zlomok 
času. 75 rokov základnej školy 
v Banke – to je trištvrte 
storočia činorodej 
a zmysluplnej výchovno-
vzdelávacej práce pri príprave 
mladej generácie do ďalšieho 
života. Oslava výročia vzniku 
školy však nebola len 
nostalgickým obzretím sa do 
minulosti, ale je pre všetkých jej učiteľov i žiakov príležitosťou 
načerpať z pestrej histórie školy nové impulzy do budúcnosti. 
3. septembra bol pekný slnečný deň. Návrat do histórie 
v podobe slávnostného nástupu na školskom dvore sa teda 
vydaril.  
Slávnostného otvorenia školského roka 
sa zúčastnil starosta obce Ing. J. 
Janeček a okrem rodičov prváčikov sa 
zúčastnili i viacerí občania. Po Hymne 
SR a slávnostných príhovoroch 
riaditeľky školy a starostu obce zaznela 
hudba a slávnostnú chvíľu umocnili 
naše mažoretky pod vedením našej 
bývalej žiačky, teraz študentky VŠ, A. 
Švecovej. Za svoje vystúpenie si získali dlhý nadšený potlesk. Potom 

už program pokračoval 
v jednotlivých triedach pod vedením 
triednych pani učiteliek.   
Slávnostný začiatok školského roka 

2012/2013 bol zároveň otvorením výstavy z histórie školy. Staršia 
história a história ostatných 10 rokov sa delili rovnakým dielom – 
každá sa rozprestierala na 17 paneloch.  
Pre verejnosť bola výstava prístupná v dňoch 3. – 9.septembra 2012 
od 17,00 do 19,00 hod. Pochvalu si zaslúžia žiaci 9. ročníka, ktorí 
každý deň o 18,00 hod. spustili na interaktívnej tabuli prezentáciu 
o škole. Bohužiaľ, napriek propagácii v tlači i v obecnom rozhlase, 

nezúčastnilo sa výstavy veľa ľudí. 
Tí, ktorí prišli, neoľutovali. Hodnotili 
výstavu vysoko a viacerí si zakúpili 
i Zborník žiackych prác k 75. výročiu 
školy, ktorý mohla škola pripraviť 
vďaka finančnej dotácii Obecného 
úradu v Banke, zriaďovateľa školy. 
Nachádza sa v ňom história školy 
v kocke, práce našich žiakov, 
ktorými oslávili významné výročie 

našej školy, a fotografie zo života školy.  
Za všetkých pedagogických i nepedagogických 
zamestnancov našej školy, ktorí v nej zanechali časť svojho 
„ja“ a svojím obetavým prístupom prispeli k jej terajším 
hodnotným výsledkom, želám našej jubilantke, aby i naďalej 
rozvíjala svoje poslanie. Nech si ešte mnohé generácie 
učiteľov i žiakov odovzdávajú múdrosť a ľudskosť ako 

nadčasovú štafetu.                                        Mgr. H. Hrdinová, riaditeľka školy  

75 rokov základnej školy v Banke  

Turistikou ku zdraviu ! 
Pozývame všetkých: deti, mládež, dospelých  na  

 10. ročník turistického pochodu 

„Bananská -  buď fit “ 
v sobotu 13. októbra 2012 

Pochod je spojený s čistením Náučného chodníka 
/Každý účastník obdrží pri štarte vrece na odpad/ 

Prezentácia /štart/:  
8.00 - 10.00 pred reštauráciou Papagáj. 

Trasy: 10 km  a 15 km , cyklo-trasa cca 30 km. 
Štartovné: dospelí 1 €, deti 0,20 €. 

Cieľ: na Ahoji s posedením pri ohni, opekačkou a  gulášom. 
Ukážkové jazdy terénnych kolobežiek. 

Najmladší a najstarší účastník bude odmenený. 
Akcia sa uskutoční za každého počasia. 

PRIPRAVUJEME PRE ŠIROKÚ VEREJNOSŤ. 
 

V mesiaci november sa uskutoční  
súťaž v pečení vianočného pečiva 

 

       „PEČIEM, PEČIEŠ, PEČIEME“ 
 

     Súťaže sa môže zúčastniť každý, kto rád pečie. 
     Bližšie informácie o podmienkach súťaže zverejníme 

v októbrovom čísle Hlásnika a vo vývesných tabuliach obce. 

 V nedeľu dňa 18. augusta 2012 sa v areáli základnej školy  za krásneho slnečného 
počasia  uskutočnil 8. ročník nohejbalového turnaja o „Pohár starostu obce Banka“.  
Zúčastnené  mužstvá:  

Revolution (Vido J., Ing. Husák J,  Schmitt M. PhD., Margetín. A.),  
Zostatok 2012 ( Ing. Haring A., Štefánka Š., Ing. Breuer J., Štafen S.,) 

NK Banka ( Rubint T., Ing. Rusnák M., Albert P., Kováč P.)  
Havran Banka ( Matejka I., Gašpar M., Gašpar D., Pavlík) 

Cisár Cafe ( Šnajdar S. Šnajdar , Stacho J.) 
Lúka n/Váhom (V.Voros, S. Ragan, R. Plesník, I. Voroš)  
Panter Ratnovce (Sulák, Sulák, Karaba, Karaba, Velič) 

Ibašmaky (A. Branderský, M. Hazucha, D. Dányi).                                                                  
 Turnaj otvoril viceprezident nohejbalového klubu p. Jaroslav Vido a hráčov srdečne  
privítal prezident NK Ing. Michal Rusnák, ktorý  poďakoval všetkým mužstvám, že prijali 
pozvanie a zúčastnili sa turnaja. Keďže tento rok sa už mohli zúčastniť aj mužstvá z iných 
obci, tak samotný turnaj to len obohatilo a zvýšilo jeho  úroveň. Pred samotným 
otvorením turnaja prebehlo vylosovanie mužstiev. Vzhľadom na regulárnosť celého 
turnaja neboli  nasadení vlaňajší víťazi mužstvo „Revolution“, ale kapitáni  všetkých 
mužstiev si vytiahli poradové číslo a podľa poradia boli vytvorené 2 skupiny. Tentokrát 
vylosovanie dalo dokopy 3 mužstvá domáceho NK Banka a neskoršieho víťaza mužstvo 
Havran Banka. Bola to skupina smrti. Postúpiť mohli iba dvaja z každej skupiny. Aj keď 
vzhľadom na prostredie, v ktorom sa ihrisko pre nohejbal nachádza, nie sú úplne  
regulárne podmienky na to, aby sa hralo podľa súťažných pravidiel, predsa je to lepšie 
a prispôsobiť sa museli i súperi. 
  Z prvej skupiny a z prvého miesta postúpilo mužstvo Havran Banka NK Banka, 
Z druhej skupiny postúpilo z prvého miesta Ibašmaky a mužstvo Ratnoviec. 
  Víťazom turnaja sa stalo mužstvo Havran Banka. Na druhom mieste skončil NK 
Banka a na treťom mieste skončilo mužstvo Ratnoviec. 
 Nohejbalový turnaj mal tento rok vysokú úroveň. Akcia bola  veľmi vydarená, o čom 
svedčia ohlasy  zúčastnených i návšteva fanúšikov, ktorí povzbudzovali mužstvá. 
Zanietenie, nasadenie a vyšpičkovanie  bolo enormné, ale to k športu patrí, aj keď nejde 
o svetové  prvenstvá. A keďže nechýbala ani televízia Karpaty, samotné ukážky 
z  finálového zápasu ako i ohlasy víťazných mužstiev je možnosť vidieť vo vysielaní TV 
Karpaty. 
 Turnaj sa skončil v popoludňajších hodinách. Nechýbalo kvalitné občerstvenie 
i vynikajúci guláš s kvalitnou obsluhou pani Cisárovej. Ceny pre víťazov odovzdal osobne 
starosta obce Ing. Jaroslav Janeček.  Ako bonus  pre víťaza turnaja od podniku Cisár-
Cafe  bola večera podľa vlastného želania pre celý víťazný kolektív. Turnaj sa  veľmi páčil 
aj starostovi obce Banka, ktorý prišiel a  poďakoval všetkým, ktorí sa o usporiadanie 
turnaja zaslúžili, ako aj všetkým hráčom Nohejbalového klubu Banka. 

Nohejbalový turnaj 2012 

Milé mamičky, budúce mamičky, ockovia, starí rodičia! 
pozývame Vás na 

BURZU DETSKÉHO A TEHOTENSKÉHO OBLEČENIA 
v priestoroch budovy OTJ na futbalovom ihrisku 

Zber vecí: 13.10.2012 (sobota) od 8.00 do 9.00 hod. 
Predaj vecí: 13.10.2012 (sobota) od 9.00 do 13.00 hod. 

Výdaj nepredaných vecí po skončení burzy, najneskôr do 14.00 hod. 
Svoje veci si môžete prísť predať osobne, 

alebo Vám ich radi predáme my. 
Ak máte záujem predať svoje veci  

je potrebné ich priniesť vypraté v určenom čase. 
V prípade, že Vaše veci nebudú predané, môžete ich darovať  

azilovému domu DOMUM v Piešťanoch alebo Detskému domovu.  
Ak sa rozhodnete takto pomôcť, stačí nás o Vašom úmysle informovať počas burzy,  

všetko ostatné vybavíme za Vás.   
Manipulačný poplatok za predaj je 1 €, ktorý sa použije na ďalšie akcie pre deti. 

V prípade ďalších informácii môžete volať v pracovnom čase  
na tel. 033/7745177 OcÚ.  

Tešíme sa na Vás! 

OZNAM 
 

Srdečne pozývam všetkých spolužiakov, ročník 1963–1964,  
a navštevovali „A+B“ triedu (ukončenie školy v rokoch 1978-1979),  

na stretnutie dňa 26. októbra 2012 o 17.00 hod.  
Zraz bude v základnej škole v Banke. 

Svoju účasť potvrďte prosím zaslaním 10 € poštovou poukážkou  
alebo osobne na adresu: Jana Moravčíková, Nálepkova 30, 921 01 Piešťany. 

Účasť je nutná (ubehlo už veľa rokov a musíme si „pokecať“). 
Jana Moravčíková 

mailto:hlasnik.banka@gmail.com


 

 

   

Hrad Bana 
 

V ústnom podaní v obci boli názory o hrade Bana, ktorý sa mal 
vraj nachádzať kdesi v lokalite obce Banka. Hrad Bana skutočne 
existoval, nie však v lokalite obci Banka, ale úplne niekde inde. 
Kde? Pôvodné stredoveké mesto Bana bolo založené v 
Štiavnickom pohorí na úpätí vrchu Paradajz, kde bol postavený 
opevnený hrad. Prvá písomná správa z roku 1156 dokladá ťažbu 
kovov v oblasti "terra banensium". Osade Bana boli udelené 
mestské privilégiá Belom IV. v rokoch 1237-1238. Karner, tvoriaci 
dnes súčasť hradného opevnenia, sa nachádza juhovýchodne od 
farského kostola Panny Márie. Súčasťou hradného opevnenia je 
dvojpodlažná rotunda s kruhovou apsidou v hornom podlaží. 
Karner bol postavený súčasne s farským kostolom Panny Márie v 
1. tretine 13. storočia. 
Čiastočný výber z odbornej literatúry LUX 1914,S. 1-42 MENCL 
1937, S. 195-198. DVOŘÁKOVÁ-STEJSKAL 1978, S. 173. 
KODOŇOVÁ 1981, S. 206-250 TOGNER 1988, S. 30 
DVOŘÁKOVÁ-TÓTHOVÁ 1995, S.14. KAHOUN 1996, S. 10. 
VEĽASOVÁ 1999 S.46-48. 
                              Za správnosť textu zodpovedá Ján Šugár senior 
 
Na uvedený list, ktorý nám zaslal do redakcie pán Šugár sme 
nevedeli reagovať, tak sme ho zaslali na posúdenie odborníkovi - 
spoluautorovi niekoľkých publikácií o Banke p. PhDr. Vladimírovi 

Krupovi z Balneologického múzea v Piešťanoch, jeho stanovisko 
uverejňujeme v plnom znení: 
 

Názor, ktorý uvádza Ján Šugár senior ohľadne hradu Bana, je dosť 
nepravdepodobný. Hrad Bana sa spomína v kronike bezmenného 
notára, ktorý pravdepodobne pôsobil v kancelárii uhorského kráľa 
Bela III. (1172 - 1196). Kroniku napísal po kráľovej smrti, približne 
okolo roku 1210. Kronika sa nazýva Anonymova kronika. Píše sa 
v nej: „Keďže ich viedla milosť Božia, nielenže si ich podrobili, ale 
zaujali aj všetky ich hrady, ktorých mená sú až doteraz takéto: 
Šintava, Hlohovec, Trenčín, Beckov a Bana." Všimnite si, že všetky 
lokality sa nachádzajú pri rieke Váh. Anonymus spomína hrady, 
ktoré patrili do považskej obrannej línie západnej hranice 
Uhorského kráľovstva. Čiže z logického hľadiska je dosť  
nepravdepodobné, že by hrad Bana ležal niekde mimo tejto línie, 
definitívna lokalizácia však ostáva neznáma. V tom čase, keď sa 
odohrávajú deje v Anonymovej kronike, pri ktorých je aj uvedená 
citovaná veta, tieto hrady ešte neexistovali. Existovali až v čase 
napísania kroniky, teda v 13. storočí. Hrad Bana možno mohol byť 
situovaný na Banke niekde v časti obce, kde sa dnes nachádza 
kostol, nakoľko z jeho blízkosti pochádza množstvo nálezov 
včasnostredovekej keramiky a sídliskových objektov. Zrejme išlo o 
drevozemný hrad, ktorý zanikol. Dôkazy by nám však poskytol len 
väčší archeologický výskum. Je veľmi nepravdepodobné, že hrad 
Bana by bolo možné stotožniť s Banskou Štiavnicou, resp. hradom v 
Banskej Štiavnici. Karner, ktorý popisuje p. Šugár je dnes súčasťou 
tzv. Starého zámku v Banskej Štiavnici. S Banskou Štiavnicou hrad 
napríklad stotožňoval už maďarský bádateľ  historik B. Homan. 
Ďalší autori či pramene ho stotožňovali  aj s inými lokalitami. 
Faktom je, že dodnes nebol presvedčivo lokalizovaný. 

Z vašich ohlasov 

J.B. 

 
     

 Mnohí starší občania Banky – bez rozdielu pohlavia – mi iste dajú 
za pravdu, že tanečné večierky v letných mesiacoch na Červenej veži 
boli v päťdesiatych a šesťdesiatych rokoch minulého storočia 
príťažlivé. Pri hudbe prežívali návštevníci zvláštnu, priam romantickú 
atmosféru. Intímne osvetlenie malých 
terás, pospájané chodníkmi a schodmi, 
vytvárali v tieni stromov tomuto miestu 
brilantnú atmosféru pokoja. 
     Bol august 1968. Z utorka 20. 8. na 
stredu 21. 8. 1968 sme sa zobudili do neuveriteľného rána. Z rádia 
prichádzali správy, že Československo napadli vojská Varšavskej 

zmluvy. Čo nasledovalo potom, väčšina 
z nás vie. Nasledujúce víkendy sme hrať 
už nesmeli, avšak koncom septembra 
sme na rozlúčku ešte raz v tom roku 
zahrali. To romantické prostredie sa 
z opísaných dôvodov ale úplne vytratilo, 
aj väčšina návštevníkov chýbala. 
     Spomínam si na jednu zaujímavú 
príhodu, ktorá sa skončila bitkou. Nič 
zvláštne, iba to, že  aktérmi bitky sa 
nechtiac stali aj muzikanti, nie však 

z vlastnej viny. Počas prestávky sa nič netušiaci člen kapely Miško 

prechádzal popri stoloch, keď zrazu mu jeden zo sediacich podložil 
nohu tak, že Miško sa ocitol na zemi. To ho samozrejme nahnevalo 
a išiel si to s návštevníkmi „vybaviť“. Boli dvaja a pochádzali 
z Moravy. Nastala ústna výmena názorov, ale aj sácanie sa, čo uvidel 
ďalší člen kapely Ivan.  Rozbehol sa k stolu, kde incident vznikol , 
a z výmeny názorov nastala bitka, do ktorej sa zapojil aj ďalší člen 

kapely tiež Ivan. Zhodou okolností hostia 
z Moravy, ale aj muzikanti mali biele 
košele a tak v prítmí to bolo viacero 
bielych košieľ pohromade a tak bolo 
komplikované rozoznať, kto je kto. Hostí 

ako vždy obsluhoval náš dlhoročný priateľ Vašek, inak čašník 
z Benátok. V presvedčení, že bijú muzikanta, pribehol a udrel zozadu 
päsťou omylom prvého Ivana, ktorý častoval údermi previnilca 
z Moravy. Ivan sa otočil a chcel úder na jeho hlavu, ktorý dostal 
zozadu, vrátiť. Zadržal ruku v poslednom okamihu, pretože začul, ako 
Vašek kričí: „Nechaj ma prosím, promiň, prosím promiň, myslel som, 
že som udrel toho Moraváka.“ 
     Vašek napokon svoj čin oľutoval, priniesol muzikantom fľašu vína 
a takto si na jednu bitku na Benátkach zaspomínal: 
 

 „Na Benátkach bola mela, ubili tam Komadela. 
Prišiel tam aj Gašpar Nedorost, aj ten dostal toho dosť. 
Prišiel tam aj Dežo Štefka, vypadla mu z vrecka štetka. 
Prišiel tam aj Jožko Minárik, dali sme si spolu pohárik.“ 

 

Spomienka na Červenú vežu  

 

 V druhej polovici minulého storočia bolo v našej republike zvykom 
oslavovať. S oslavami akoby sa vrece roztrhlo. Oslavovalo sa všetko 
možné aj nemožné. Pripomínali sme si niekedy až absurdné výročia, 
ktoré síce navodili vždy príležitosť na oslavu, ale bolo to niekedy iba 
preto, aby sa „oslavovalo“, pilo a jedlo a nič nerobilo. A aby som 
nebol až tak kritický voči takýmto sviatkom, pripomínam, že niektoré 
oslavy sú skutočne na mieste. Vznikali ako spomienky na dôležité 
udalosti, stále pretrvávajú, pripomíname a oslavujeme ich aj v dnešnej 
dobe a určite pretrvajú ďalšie roky. Vznikli prevažne na počesť 
dôležitých udalostí a medzníkov ľudstva. Sú to oslavy, ktoré sa zaradili 
do dejín nášho národa a z historického hľadiska sú natrvalo zapísané 
v mysliach našich občanov. 
     Medzi oslavy spomínaného typu patrí aj Deň tlače, rozhlasu 
a televízie, ktorý pripadá na 21. september. Redakcia Hlásnika obce 
Banka si tento deň pripomenula. Už len tým, že vo februári t.r. sme 
predsa oslavovali desiate výročie vzniku Hlásnika, bez už 
spomínaných pompéznych osláv, no a tak sme si v redakčnej rade 
povedali, že sa predsa len stretneme. A stalo sa. Takéto stretnutie sme 
usporiadali 11. Septembra. Pozvali sme  naň starostu obce Banka 
pána Ing. Jaroslava Janečka a poslancov obecného zastupiteľstva. Na 
stretnutí sme si pohovorili o existencii Hlásnika, ale predovšetkým ako 
ďalej pokračovať, ako zabezpečovať jeho náplň, aby bol i naďalej 
občanom našej obce dobrým spoločníkom a informátorom o veciach 
verejných, zobrazujúcich život občanov obce vo všetkých oblastiach 
všedného života. 
     Členovia redakčnej rady každý mesiac na svojich stretnutiach 
pripravujú materiály do obsahu Hlásnika, nielen články, ale aj 
fotografie. Samozrejme, pri tejto príležitosti sme nezabudli ani na tých, 
ktorí Hlásnik spracúvajú do konečnej podoby, aká sa dostáva do 
vašich rúk. Predovšetkým treba oceniť prácu pána Dušana Slováka, 
ktorý mesiac čo mesiac materiály spracúva, triedi a graficky upravuje, 
aby Hlásnik spĺňal aj estetický vzhľad a vyhovoval podmienkam 
a kritériám dnešnej regionálnej tlače. Poďakovanie patrí aj 
pracovníkovi OcÚ pánovi Ľubošovi Dojčanovi za realizáciu 
rozmnožovania Hlásnika. Veľmi si vážime aj prácu pani Jozefíny 
Vetríkovej, ktorá Hlásnik každý mesiac osobne doručuje do všetkých 
domácností našej obce. 
   A aby som zopakoval prosbu z februára, vážení občania, staňte sa 
dopisovateľmi Hlásnika obce Banka. Veď stačí tak málo. Určite aj 
vaším pričinením sa obsahovo Hlásnik zlepší a zatraktívni. Tešíme sa 
na vaše príspevky. 

Ján Benka 

Deň tlače, rozhlasu a televízie 
27. Banka  – samostatná obec (1. volebné 
obdobie 1995 - 1998) – 1. časť (politické 
udalosti) 
 
      Obec Banka stratila prechodne svoju 
samostatnosť od 1. januára 1973, kedy sa 
stala mestskou časťou Piešťan. 
      K 1. januáru 1993 vznikla samostatná 
Slovenská republika. Demokratický 
spoločenský systém vytvoril 
podmienky na odčlenenie Banky od 
Piešťan. Tieto aktivity zosilnili v roku 
1994. 
      Za týmto účelom vznikla petícia 
s podpismi občanov a nasledovným textom: 
„My, slobodní občania, využívajúc právo 
dané nám Ústavou SR, v zmysle a súlade so 
zákonom o petičnom práve, obraciame sa na 
Mestské zastupiteľstvo v Piešťanoch so 
žiadosťou vo veci verejného záujmu, aby 
vyhlásilo hlasovanie obyvateľov časti Banka 
o návrhu na odčlenenie obce Banka od 
mesta Piešťany. Predmetom referenda bude 
otázka, či sú občania časti Banka za 
odčlenenie alebo proti odčleneniu. Obec 
Banka je obcou s vlastným katastrálnym 
územím. Obec nikdy nesplynula 
urbanisticky s mestom a do jej rozvoja 
neboli vložené také investície, na ktorých je 
závislé celé mesto. Obec Banka bude 
samostatný samosprávny územný celok 
Slovenskej republiky. My, slobodní občania, 
touto petíciou chceme vyjadriť vôľu 
občanov SR žiť vo zvrchovanom, 
demokratickom a právnom štáte.“ 
      Zástupcovia petičného výboru, vedení 
poslancom MsZ za m. č. Banka Gašparom 

Haringom, odovzdali petíciu 22. februára 
1994 predstaviteľom mesta Piešťany 
a požiadali mesto o vyhlásenie referenda 
v m. č. Banka vo veci jej odčlenenia. 
      29. apríla 1994 Mestské zastupiteľstvo 
mesta Piešťany uznesením č. 92/1994 
schválilo vyhlásenie referenda v m. č. 
Banka za jej odčlenenie od Piešťan. 

     Referendum sa uskutočnilo v dňoch 20. – 
21. mája 1994. Hlasovania sa zúčastnilo 677 
občanov, odovzdaných bolo 652 platných 
lístkov. Za odčlenenie Banky od Piešťan 
hlasovalo 363, proti bolo 289 občanov. 
Hlasovanie bolo platné. 
      27. júna 1994 Ministerstvo vnútra SR 
oznámilo podmienky, ktoré ešte treba splniť 
pre schválenie odčlenenia. Požadovalo sa 
uzavretie dohody o majetkovo-právnom 
vyrovnaní medzi mestom Piešťany a obcou 
Banka, názov obce a sídlo jej orgánov, 
súhlasné stanovisko Okresného úradu 
v Trnave a vyjadrenie názvoslovnej komisie 
k názvu obce. Po ďalších rokovaniach boli 
dohody podpísané 7. októbra 1994. Za 
mesto Piešťany ich podpísal primátor mesta 
Ing. Viliam Hájovský, za Banku Ing. Michal 
Rusnák, Gašpar Haring a Dušan Marek. 
      Uznesením Vlády SR č. 258 zo dňa 18. 
apríla 1995 bolo schválené rozdelenie 
Piešťan na mesto Piešťany a na obec Banka 
s účinnosťou od 1. júla 1995 a odvtedy 

Banka opäť vystupuje ako samostatná 
obec. 
      V dňoch 29. a 30. septembra 1995 sa 
uskutočnili prvé voľby do samosprávnych 
orgánov obce Banka pre volebné obdobie 
1995 – 1998. V rámci predvolebnej agitácie 
bolo pred reštauráciou Papagáj 
umiestnených 6 skruží, rozdelených pre 

kandidátov za jednotlivé politické 
strany nasledovne: č. 1 – koalícia 
HZDS + SNS + ZRS, č. 2 – koalícia 
KDH + DS, č. 3 – Strana zelených 
Slovenska, č. 4 – DÚ, č. 5 – SDĽ, č. 6 – 
nezávislí kandidáti. 

     Za starostu obce Banka pre volebné 
obdobie rokov 1995 – 1998 bol počtom 359 
hlasov  zvolený 63-ročný Gašpar Haring 
(KDH + DS), za ním sa umiestnili Ing. 
Michal Rusnák (nezávislý kandidát) 
a Štefan Rybárik (koalícia HZDS + SNS + 
ZRS).  Počet  poslancov Obecného 
zastupiteľstva v Banke bol stanovený na 
15. Priamo sa nimi stali obaja vtedajší 
poslanci MsZ mesta Piešťany za m. č. 
Banka Gašpar Haring a MUDr. Štefan 
Lúčny a spolu s nimi i náhradníci, zvolení 
do MsZ v komunálnych voľbách 1994 – 
Ladislav Mokrý, Mgr. Anna Šugárová, Ivan 
Mojto a Štefan Rybárik, ostatných 9 
poslancov bolo zvolených a to Jozef 
Moravčík, Ing. Ľubomír Chalás, Dušan 
Marek, Jozef Drahovský, Dominik Gašpar, 
Jozef Julíny, Juraj Julíny, Ing. Michal 
Rusnák, Ing. František Červeňanský. 
Namiesto Gašpara Haringa, ktorý bol 
zvolený za starostu, sa poslancom stal 
Viliam Slávik.  

HISTÓRIA BANKY  

Ing. Alexander Murín 

Revitalizácia centrálnej zóny obce Banka 
 

V roku 2009 podala obec Banka žiadosť o nenávratný finančný príspevok 
na projekt s názvom „Revitalizácia centrálnej zóny obce Banka“. Žiadosť 
o nenávratný príspevok ako i 5%-tná spoluúčasť obce na financovaní projektu  
boli schválené Obecným zastupiteľstvom obce Banka. Cieľom projektu bolo 
využiť časť obecných pozemkov v areáli Materskej školy, ktoré neboli počas 
letných prázdnin nijako využívané na vybudovanie spevnenej plochy s prvkami 
drobnej architektúry a osvetlením, ktorá by sa mala stať miestom pre konanie 
kultúrnych akcií a stretávanie sa samotných občanov obce. Cieľom projektu bolo   
zvýšiť i bezpečnosť chodcov popri frekventovanej ceste druhej triedy v smere na 
Topoľčany a to vybudovaním chodníka pre chodcov od kostola sv. Martina okolo 
obecného úradu. Okrem spevnenej plochy a chodníka bude oproti kostolu 
osadená nová autobusová zastávka. Pri budove Materskej školy je plánované  
nové detské ihrisko s umelým trávnikom. Okrem detského ihriska pri škôlke  
chceme po dohode s p. Šebom vybudovať nové  detské ihrisko i na pozemku, 
ktorý vznikol odstránením jeho starého domu. Areál MŠ bude od frekventovanej 
cesty oddelený protihlukovou stenou. Staré stromy, ktoré bolo nutné odstrániť,  
budú nahradené novou výsadbou. 

 Medzi rodičmi detí navštevujúcich materskú školu ako i ďalšími občanmi 
vzniklo určité znepokojenie, že údajne deťom „berieme“ areál MŠ. Nie je to tak. 
Deti MŠ budú môcť využívať celý areál i  naďalej za aktívnej účasti p. učiteliek 
materskej školy.  

 Projekt revitalizácie bol schválený riadiacim orgánom v roku 2010. Po jeho 
schválení prebiehalo verejné obstarávanie na dodávateľa prác, ktoré bolo 
jedenkrát úradom pre verejné obstarávanie zrušené a celkovo trvalo 
obstarávanie takmer rok. Po uzatvorení verejného obstarávania na dodávateľa 
prác nasledovala kontrola verejného obstarávania, ktorú vykonával odbor 
kontroly ROP Trnavského samosprávneho kraja, ktorá trvala do novembra 
minulého roka. Z dôvodu že sme takmer dva roky nemali záruku že obdržíme na 
projekt finančné prostriedky ako i  po skúsenostiach iných obcí, sme s 
realizáciou projektu začali až po podpise dodatku zmluvy, ktorý nám zaručoval 
finančné prostriedky. S realizáciou sme preto začali až na jar tohto roku. V júli 
sme požiadali riadiaci orgán o predĺženie termínu realizácie z augusta do konca 
roku 2012 Napriek problémom, s ktorými sa pri realizácii stretávame veríme, že  
projekt sa nám podarí úspešne dokončiť.  

Ing. Jaroslav Janeček, starosta 
* * * 

 

Poďakovanie 
 

Starosta obce týmto ďakuje organizátorom akcie „Rozlúčka s letom“ za 
prípravu a výborné zvládnutie akcie, menovite Ing. Antonovi Haringovi, Dušanovi 
Slovákovi, Petrovi Drápalovi, Jaroslavovi Vidovi a Dychovej hudbe Inovčanka.  

Obecný úrad informuje 


